
Årsmötesprotokoll. 

Sid 1(7) 

Angående  Årsmöte 2013 i  Naturistföreningen Bergslagens Solsport. 

Mötesdatum: Lördagen den 9 mars 2013 kl. 15,00 på Åkerby Herrgård ,Nora. 

Närvarande   :         92st. medlemmar närvarade. 

§1 Årsmötets öppnande och behöriga tillkännagivande. 

Bo Carlqvist hälsade alla välkomna och öppnade mötet som ansågs behörigen 

sammankallat. 

§ 2 Godkännande av dagordning. 

 Dagordningen godkändes. 

§3 Fastställande av röstlängd. 

 92medlemmar, (se bilaga) 

§4 Val av mötesordförande och mötessekreterare. 

 Till ordförare valdes Eie Gillheim, till sekreterare valdes Åke Dahlbom. 

§5 Val av två protokolljusterare och två rösträknare. 

 Till protokollsjusterare valdes: Ing-Marie Kåberg och Therese Ståhl 

 Till rösträknare valdes: Agneta Jacobsson och Hans Törnqvist. 

§6 Föredragning av styrelsens verksamhetsberättelse för 2012. 

Verksamhetsberättelsen; se bilaga, gicks igenom rubrik för rubrik av Ulf Ericsson. 

Börje Engholm frågar varför kassören inte står med till bolagsverket. Ulf Ericsson svarar 

att när beslut om ökad kredit skulle tas var ej kassören närvarande vid det mötet. 

Börje Engholm protesterade mot att kassören inte var med på kreditansökan till 

bolagsverket  

 Wicke Westman ifrågasatte att man tog krediten därför att föreningen får en kostnad 

på 1200:- varje gång man byter firmatecknare. 
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När vidare frågor om ekonomin kommer så föreslår mötesordförande att dessa tas efter 

revisorsrapporten då det kan finnas sammanfattande svar. 

Ulf Ericsson fortsatte sin föredragning och Börje Engholm frågar om styrelsen jobbat 

aktivt för att öppna fler naturistcampingar. Ulf Ericsson svarar att så inte har skett och 

att oredan i ekonomin har tagit all tid i anspråk. 

Verksamhetsberättelsen godkändes av mötet. 

§7 Föredragning av styrelsens ekonomiska berättelse för 2012. 

Denna föredrogs av Bo Carlqvist, se bilaga, som började med att kort beskriva arbetet 

med att tillrättaställa en bokföring i kaos. 

Styrelsen såg i september att likviditeten inte skulle räcka året ut, därför ansöktes det 

om höjd kredit och det var ingen som ifrågasatte det på höstmötet. 

Det framkom att det var flera allvarliga brister i bokföringen och det var dessa brister 

som visade likviditetsbrist och föranledde en höjd kredit. En bokföringsfirma fick 

uppdraget att iordningställa allt. När detta var gjort, vilket tog hösten i anspråk, och 

momspengar återförts till föreningen ser man att kredithöjningen inte hade varit 

nödvändig. Börje Engholm frågade om vi kunde gå igenom konto för konto. 

Mötesordförande undrar om vi skall misstro revisorerna. 

Börje Engholm ville veta, före revisorberättelsen, skillnaderna mellan 2011 och 2012 års 

bokföring eftersom antalet konton inte var samma. Bo Carlqvist svarade att det är rent 

bokföringstekniskt och att samma kassör gjort de olika uppställningarna. 

Börje Engholm hade fler detaljfrågor som Bo Carlqvist svarade på. 

Ylva Grafling frågade om konto 2151 och de 18000:-  föreningen fått av kommunen till 

renovering, hur de använts. Bo Carlqvist svarar att de finns bokförda under konto 5500 

och 5410. Bo Grafling hävdar att de är öronmärkta till fastigheter och får inte ”plöjas 

ner” i föreningens övriga kassa, och undrar varför är det inte renoverats. Bo Carlqvist 

svarar att under 2012 skulle Arken målats men det regnade bort. De ”öronmärkta” 

pengarna finns under konterat underhåll. 

Börje Engholm undrar vad bokföringsfirman heter och får svaret:  

Redovisningskonsulten Jan-Olof Skogh i Karlstad som har filial i Nora. 
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Börje Engholm frågar nu om bokföringsfirman gått igenom alla kolumner för hela året 

2012. Bo Carlqvist svarar att eftersom skatteverket hade mycket att anmärka på så 

började arbetet med momsredovisningen och det var svårt att se vilka konton de skulle 

belasta. Börje Engholm anser nu att det är viktigt att välja kompetenta kassörer, vidare 

frågar han nu om styrelsen eller någon annan tagit emot eller lämnat pengar utan 

kvitton? 

Mötesordförande beslutar att nu går vi vidare utan att detta besvaras. 

Bo Carlqvist fortsätter att redogöra och övergår till handkassan där det fattas 7923,10:-. 

Det är en säsongsplats på 5000:-, 2 st. fiskekort på 130;-/st. Medlemsavgifter som inte 

står att finna. Ylva Grafling säger att hennes säsongsplats betalades kontant till 

kassören. 

Wicke Westman säger att styrelsen hämtade allt som tillhörde bokföringen hemma hos 

kassören och hävdar att det där fanns ett kuvert med pengar. Bo Carlqvist fick detta 

överlämnat i Örebro av Jan Norén och frågade då om det fanns några kontanter. Jan 

svarade att det aldrig funnits eller varit tal om några kontanter. 

Wicke Westman frågar nu varför kassören inte blivit polisanmäld? Bo Carlqvist svarar att 

kassören inte är anklagad för stöld. 

Christina Vibass hävdar att de skulle gått igenom kassarna och dess innehåll på plats hos 

kassören. Börje Engholm frågar om någon tagit emot pengar i ett kuvert och kassören 

säger att hon lämnat kontanter i ett kuvert och det svaras att ett sådant kuvert aldrig 

förekommit. 

Återigen tas frågan om krediten upp och Bo Carlqvist svarar att styrelsen ansåg att de 

var tvungna att höja krediten för att undvika kronofogden eftersom det såg ut att fattas 

likvida medel på 75000 :-. Det verkade kommit in för lite pengar. 

Det frågades om krediten har använts och svaret är nej, därför att säsongarna har 

betalat in 2013 års avgifter extra tidigt en summa på 30000:-  så att föreningen skulle 

slippa använda krediten det påpekades i sammanhanget att detta inte påverkar 2012 års 

bokslut. 

Ylva Grafling ansåg att vi skulle fått höstmötesprotokollet före detta årsmötet. 

Här bordlägger mötesordförande §7 till efter §8 
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§8 Föredragning av revisorernas berättelse. 

Karl-Gunnar Olson hälsar från Stig Theodorsson som inte kunde närvara idag pga. av ett 

barndop. Karl-Gunnar Olson har varit ordinarie revisor bara en kort tid då Jan Norén valt 

att avsäga sig posten före årsmötet.  

Revisorernas berättelse, se bilaga, lästes upp av Karl-Gunnar Olson 

Börje Engholm kommenterar att det är stor risk för oegentligheter och spekulerar i 

eventuella förskingringar, och frågar Karl-Gunnar Olson om han hunnit läsa igenom alla 

verifikationerna på 3 veckor. Karl-Gunnar Olson svarar att de fanns hos 

bokföringsfirman.  

Börje Engholm frågar Jan Norén om varför har avgick som revisor i förtid? 

Jan Norén svarar att han kände det som att andra ansåg honom jävig som revisor och 

valde därför att kliva av, även om han inte själv ansåg sig vara jävig. 

Börje Engholm håller härefter ett föredrag om sina egna åsikter och tillsist anser han att 

det är inkorrekt att ge 6 av 7 i styrelsen ansvarsfrihet. 

Georg Johansson ifrågasätter om medlemmarna är sakkunniga nog att värdera om 

revisorerna har kommit fram till ett juridiskt giltigt beslut. De flesta på mötet anser att vi 

kan lita på revisorernas skicklighet. 

Mötesordförande frågade om vi kunde gå till beslut och mötet svarade ja. 

§9 Fråga om ansvarsfrihet för styrelsen för 2012. 

Här ställs revisorernas förslag som lyder: ingen ansvarsfrihet till kassören men 

ansvarsfrihet till övriga i styrelsen mot förslaget från Börje Engholm, att ingen eller alla 

skall ges ansvars frihet.  

Votering begärd och votering genomförs med handuppräckning. 

Röstningen utfaller med: 

65 st. för revisorernas förslag att avstyrka kassören men tillstyrka övriga i styrelsen. 

18 st. för att inte bevilja någon i styrelsen ansvarsfrihet. 

0 st. för att bevilja hela styrelsen ansvarsfrihet. 
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Mötet beslutar att avstyrka ansvarsfrihet till kassören Bettan Westman samt att 

tillstyrka ansvarsfrihet för resten av styrelsen. 

Börje Engholm med flera (8 namnunderskrifter) reserverar sig mot beslutet. Se bilaga 

I och med detta beslut anses §7 vara slutförd och godkänd av mötet. 

§10 Behandling av styrelsens förslag och rapporter. 

 Styrelsen har för dagen inga förslag eller rapporter. 

§11 Förslag till nya stadgar.  

Förslagen till nya stadgar föredrogs i stora drag av Ulf Ericsson. Höstmötet beslutade att 

godkänna styrelsens rapport och inriktning av en stadgeöversyn. Denna innebar i 

korthet att anpassa stadgarna för att bättre stämma överens med föreningens 

verksamhet som i huvudsak bedrivs på Gustavsbergs camping och på Trumön. Vi skulle 

också tona ner skrivningen om nya naturistområden även om vi självfallet ska fortsätta 

att jobba för naturismens spridning. Se bilaga. 

Börje Engholm lämnar nu på mötet en egen uppställning på gamla och nya stadgar och 

redogör för sin inställning. 

Nisse Tunström vill att mötet röstar för eller emot nya stagar på direkten 

Christer Tapper ville rösta punkt för punkt om de nya stadgarna. 

Mötesordförande lät mötet först rösta om dessa två förslag och mötet beslutade att 

ställa hela förslaget på nya stadgar mot idag gällande stadgar. 

Mötet röstade för förslaget om att anta de nya stadgarna. Slutgiltigt beslut tas på extra 

årsmöte som äger rum på vårmötet i samband med vårstädningen den 11 maj.  

Börje Engholm med flera (8 namnunderskrifter) reserverar sig mot beslutet. Se bilaga 

§12 Beslut om arvoden och ersättningar till styrelsen. 

 Mötet beslutar om oförändrade arvoden och ersättningar, se bilaga. 

Börje Engholm frågar om styrelse arvoden är utbetalda för 2012 och får svaret: Ja. 
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§13 Fastställande av arbetsplan och budget för 2013. 

Ulf Ericsson redogjorde för styrelsens arbetsplan och Bo Carlqvist redogjorde för 

budgetförslaget. 

Börje Engholm motsätter sig att det minskas på antalet konton i bokföringen samt att 

det skall framgå att styrelsen skall verka för spridandet av naturistbad i Örebro län. 

Mötet godkände styrelsens förslag till arbetsplan och budget för 2013 

Börje Engholm med flera (8 namnunderskrifter) reserverar sig mot beslutet. Se bilaga 

§14 Fastställande av antalet ledamöter och suppleanter. 

Mötet fann ingen anledning att ändra på antalet styrelsemedlemmar. Det är fortfarande 

sju stycken. 

§15 Val: (omedelbar justering) 

Till kassör på två år valdes Maria Wilhelmsson 

 Till 2st. styrelseledamöter på två år beslutas omval på 

  Susann Nilsen och nyval på Kristine Strömberg. 

 Till 2 st. revisorer på ett år omvaldes Stig Theodorsson och nyval på Lars Jacobsson. 

Börje Engholm med flera (8 namnunderskrifter) reserverar sig mot beslutet om Stig 

Theodorsson . Se bilaga 

 Revisorsuppleant för 1år omvaldes: Karl-Gunnar Olson. 

 Till valberedning föreslog valberedningen: Ylva Grafling (sammankallande),  

 Alf Prestegård och Wicke Westman. 

 Niclas Elwing Saxius ställer ett eget förslag på valberedning till presidiet: 

 Gro Mette Wang (sammankallande), Tomas Nilsson och Peter Rosencrantz 

 Börje Engholm begär sluten omröstning och så sker. 

 Resultatet lyder: Gro Mette Wang 69 röster, Tomas Nilsson 67 röster, Peter Rosencrantz 

66 röster, Ylva Grafling 21 röster, Alf prestegård 15 röster, Wicke Westman 16 röster. 
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Till 3 st. Valberedningsledamöter för ett år valdes: Gro Mette Wang,  Peter Rosencrantz 

och Tomas Nilsson. Till sammankallande för valberedningen utsågs: Gro Mette Wang. 

 Denna punkt förklaras av mötet omedelbart Justerad. 

§16 Övriga frågor. (ej beslutande) 

Christina Vibass hade åsikter om vad som skrevs i slutna facebook-grupper, hon ansåg 

att vissa ”hängdes ut”. 

Börje Engholm lämnar två motioner, en om kontanthantering och en om ett 

bokningssystem på internet. Dessa kommer upp till 2014 Årsmöte. 

Ylva Grafling undrar om säsongskontrakten är färdiga och får svaret att de allra flesta 

har kontrakt men att styrelsen kommer att se över dessa. 

§17 Mötets avslutande. 

Mötesordförande, Eie Gillheim tackade deltagarna och konstaterade att NBS är en 

förening med ”krut i” och stort engagemang. Han tackade den gamla styrelsen för ett 

hårt arbete, både de som kunde och de som ”axlat en för tung ryggsäck”.  

Bo Carlqvist får ordet och hälsar nya styrelsemedlemmar välkomna och att föreningen 

ser framtiden ann med tillförsikt. Alla medlemmar välkomnas till nästa möte i maj. 

 NBS årsmöte avslutas kl. 18,00. 

 

Vid protokollet:   Justeras: 

 

Åke Dahlbom   Ing-Marie Kåberg 

 

                         

    Therese Sthål 

 

 



Avskrift av handskriven reservation från Börje Engholm m fl 

 

Reservation för egna förslag 

Ärende 9 

-”- 11 

-”- 13 

-”- 15 (revisor) 

   (Teodorsson) 

 

 

Börje Engholm 

Anne Karin Olsen 

Per Hellriksrud 

Ljubica Engholm 

Kerstin Norefjord 

Sven Vibass 

Christina Vibass 

Jan Norén 

 


